
 
 

 

      25. juli 2022  

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad har man tænkt sig at gøre i forhold til krabbefiskeriet i 

nærheden af Sisimiut? 

2. Anser man fartøjerne der indhandler til RG-s fabrik i Sisimiut som 

tilstrækkeligt? 

3. Er det planen at Nukariit  II skal indhandle til Sisimiuts fabrik? 

4. Er der problemer med torske-netbure? 

Inatsisartut medlem Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit 
 

Begrundelse: 

Krabbefiskerne i nærheden af Sisimiut er i et svært situation. På grund af det 

skiftende vejr og det blæser tit og det gør bundgarnsfiskeriet besværligt. 

Det er dog ikke de eneste problemer, da havet blev vindstille blev der lukket 

for indhandling på grund af medarbejdermangel. 

Fiskerne i Sisimiut har et ænske om at indhandle til Sisimiuts RG fabrik, på 

trods af det har man lagt mærke til at de udefrakommende har taget opgaven 

med indhandling af fisk fra netburene. Hvis det er tilfældet går det udover 

krabbefiskerne igen, der i forvejen ikke fik lov til at indhandle, der er jo 



 

medarbejdermangel, og fabrikken vil have nok at producere. Konsekvenserne 

vil blive større for krabbefiskerne i Sisimiut.  

Torske netburene kan kun indhandles imellem lange perioder ad gangen. 

Hvordan vurderer Naalakkersuisut netburene?  

 


